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llzleti party az Alkotóházban 
csorog a PANNON 

ki t l n a a l . 

Kedves Olvasóink! Közérdekű prob-
lémáikat, észrevételeiket, tapasztalatai-
kat ezen a héten Újszászi Ilonával, ügye-
letes újságíró munkatársunkkal oszthat-
ják meg. Munkanapokon 8 és 10, vasár-
nap pedig 14 és 15 óra között a 06-20-
432-663-as te lefonszámot hívhatják. 
Szegedről is valamennyi számot tárcsáz-
ni kell. Ha ötletük van Fekete pont cfmű 
rovatunk számára, kérjük, ugyanitt tu-
dassák velünk! Elveszett tárgyakat ke-

reső olvasóink olcsó hirdetésben tehetik közzé mondandóju-
kat. Hirdetésfelvétel 7-19 óra között a Sajtóházban. 

Név. A pedagógusok-
nak kifizetendő bruttó 10 
ezer forint emlegetése fél-
revezető - állítja egy ko-
mor férfihang. - Ebből az 
összegből - a levonások 
után - mindössze 4-5 ezer 
forintot kapnak kézhez a 
tanárok. Ez tény, az úr 
mégsem akarta állítását 
nevének közlésével hitele-
síteni. A Béke Utcai Álta-
lános Iskolában egy 24 fős 
osztály még most sem 
kapta meg az önkormány-
zattól a tankönyvtámoga-
tást - panaszkodik egy 
anya, szintén nevének el-
hallgatásával. (A polgár-
mesteri hivatal közoktatási 
irodáján megtudtuk: azok-
nak, akik még nem kapták 
meg, december első heté-
ben fizetik ki a gyerme-
kenkénti 900-1000 forint 
tankönyvtámogatást.) Mi-
ért név nélkül panaszkod-
nak? Mert: félnek, nehogy 
hátrány érje őket azért, 
mert „csörögtek". 

Posta. Késve, képeslap-
ként érkezett egy dísztávi-
rat T.-né T. Katalinnak. A 
csomagot nem vitték ki, 
csak a kézbesítő dobta be 
az értesítést, pedig hárman 
is otthon voltak - kifogá-
solta S. J. a Kereszttöltés 
utcából. A „nagyposta" hi-
vatalvezető-helyettese, Pó-
pity János kiderítette: nem 
jutott be az épületbe sem a 
táviratkihordó, sem a cso-
magkézbesítő. A rendkí-
vüli küldeményről szóló 
értesítőt pedig azért nem 
ragaszthatták ki, mert fél 
éve egy polgár kikövetelte 
a feltűnő helyre illeszthető 
matrica használatának 
megszüntetését. 

Hajlék. Fölzaklatta B. 
S.-nét az egyik szegedi 
hajléktalan ember halálá-
ról szóló írásunk. Olva-
sónk szerint kihasználatla-
nok a régi munkásszállá-
sok, például az egykori 
textiles leányszállás, ahol 

legalább télen meghúzód-
hatnának a hajléktalanok. 

Busz. Nem fűtik a 32-
es buszt; a körtöltésen túl 
- ha zöldre vált a lámpa -
nagy sebességre kapcsol-
nak a sofőrök, akiknek 
többsége nem udvarias 
magatartásáról híres; a 
Víztorony téri megállóban 
pedig a járdaszigettől távol 
állítják meg a járgányt -
dőlt a panasz az algyői T. 
T.-ből, aki állítja: betegsé-
gét is a fűtetlen buszon 
szedte össze. A Volán kö-
zönségkapcsolatok irodá-
jának vezetője, Szabó Já-
nos megígérte: vasárnaptól 
olyan járművek közleked-
nek Algyő és Szeged kö-
zött, melyeken technikai-
lag megoldható a fűtés. A 
megállás szabályaira, a kí-
vánatos sebességre és ud-
variasságra pedig - ismé-
telten - fölhívják a sofőrök 
figyelmét. 

Hangnem. Egy buszso-
főrnő durva beszédét kifo-
gásolva „csörgött" egy ol-
vasónk. A november 22-én 
megjelent panaszra vála-
szolt a Volán üzletág-igaz-
gatója, Draskóczy István: 
„A társaságunk hírnevét is 
csorbító véleménynyilvá-
nítás miatt gépkocsivezető-
nőnket elmarasztaltuk. Te-
kintettel arra, hogy kollé-
ganőnkre eddig panasz 
nem érkezett, nem éltünk a 
legszigorúbb felelősségre 
vonással". 

Fillér. Nem egy iskolá-
ban tanultuk a kerekítés 
szabályait - véli P. József-
né, aki rendszeresen a Szé-
chenyi téri Éliker-boltban 
vásárol, s többször megrö-
vidítették már, igaz, 
„csak" fillérekkel. De sok 
kicsi sokra megy! „A 
pénzkezelési szabályt be-
tartjuk - kontrázott kérdé-
sünkre válaszolva a bolt-
vezető - , vagyis 10 fillér 
után 50-re, 60 fillér után 
egész forintra kerekítünk. 

A Straub-napok 
díjazottjai 

Rózsa Edit (SZDSZ) országgyűlési képviselő (jobbról) kollégáit, Páda Jenát (MDF), 
Fritz Pétert és Annus Józsefet (MSZP) is „megijesztette". (Fotó: Nagy László) 

• Munkatársunktál 
A Szegedi Biológiai Köz-

pont alapításának 25. évfor-
dulója alkalmából az idén 
különösen gazdag tudomá-
nyos előadássorozatot ren-
deztek. A Straub-napok teg-
nap, pénteken a Qualitas Biolo-
gica Alapítvány díjainak át-
adásával zárult, amelyet az 
SZBK-ban végzett és nem-
zetközi folyóiratokban publi-
kált eredményekért ítélnek 
oda. I. díjat kapott Patthy 

László és munkacsoportja, 
II. díjat Garab Győző és 
munkatársai. A ül. díjat me-
gosztották Závodszky Péter 
és munkatársai, illetve Fried-
rich Péter és munkatársai kö-
zött. Kutatói tevékenységé-
nek elismeréseként - az 
SZBK-ban dolgozó akadé-
mikusok javaslata alapján -
Vass Imre, a Növénybiológi-
ai Intézet tudományos taná-
csadója vehette át a Straub 
Emlékérmet. 

„A népművészet kap-
csola t teremtő e r e j e " el-
n e v e z é s ű t a l á l k o z ó j a 
u t á n m á s o d j á r a a h a -
g y o m á n y ő r z é s szolgál t 
a Dél-Alföldi Népművé-
szeti Egyesület Alkotó-
háza által rendezett tár-
sasági összejövetel mot-
tójául. 

Üzleti party sorozatában 
másodszor, ezúttal a hagyo-
mányőrzés és eseménymar-
keting jegyében rendezett 
összejövetelt a Dél-Alföldi 
Népművészeti Egyesület Al-
kotóháza. A maga nemében 
különleges társasági rendez-
vényre, amely egy helyen 
összpontosította a népművé-
szeti értékekre és a gazdasá-
gi marketing tudnivalóira a 
figyelmet, a szegedi gazda-
sági, üzleti, politikai és saj-
tóélet vezetői kaptak meghí-
vást. Jelinek Márta, a nép-
művelési egyesület ügyveze-

Magyaro r szágon ma-
g a s a d ó k a t p a k o l n a k 
a z a r a n y r a , e m i a t t itt-
hon d u p l a á r o n ju tha -
tunk hozzá u g y a n a h h o z 
a g y ű r ű h ö z v a g y lánc-
hoz, mint egyes déli ál-
l a m o k b a n . H i v a t a l o s 
f o r r á s o k sze r in t a z o n -
b a n jövöre c sökken a z 
a r a n y fogyasz t á s i a d ó -
ja, így az összes e g y é b 
k ö z t e h e r is k e v e s e b b 
lesz. A „ n é p " - úgy tű-
nik - veszi a lapot, je-
lenleg nem vásáro l a ra -
n y a t , v á r j a a jövö évi 
olcsóságot. Am nem biz-
tos, hogy ez így is lesz. 

Igaz-e a híresztelés, hogy 
jövőre olcsóbb lesz az 
arany? Hogy vége a hagyo-
mányos, karácsony előtti 
aranyláznak? Tényleg csak 
néhányan vásárolnak gyűrű-
ketj láncokat ajándékba sze-
retteiknek? S hogy emiatt 
hirdeti szinte minden ék-
szerbolt 20-30-40 százalé-
kos engedménnyel az áru-
ját? Minderről szerettem 
volna személyesen is 
meggyőződni, tettem hát 
egy sétát a Belvárosban. 

Még mielőtt az első üz-
letbe bekukkantottam volna, 
végeztem egy kis számítást. 
Jelenleg az aranyat „sújtó" 
fogyasztási adó 65 százalék. 
Ehhez jön még az áfa, a 
vám, a kulturális, más né-
ven giccsadó, s így lesz akár 
137 százalékkal , vagyis 

A szeged i Északi vá -
rosrészben ké t hete be-
i n d í t o t t , m a j d t íz n a p 
múlva leállított t e rmál -
kút ügyében összehívott 
forunton ugy hotoroztak 
a z érintett h á z a k közös 
képviselői , hogy a kút-
és veze ték rendsze r fer-
t ő t l e n í t é s e é s ö b l í t é s e 
után továbbra is kérik a 
t e r m á l v i z e s s z o l g á l t a -
tást . A Szetáv viszont ár-
k e d v e z m é n y t a d a z o k -
nak a lakóknak , akik a 
t e r m á l k ú t b ó l k a p j á k a 
használati meleg vizet. 

A hét közepén délután, a 
Szegedi Távhőszolgáltató 
Kft. Vág utcai székházában 
ültek össze a két hete elindí-
tott termálvizes programban 
érintett lakóházak közös 
képviselői. Amint arról már 
többször is írtunk, az Aquap-
lus Kft. termálkútjából egye-
nesen az Északi városrész 
1700 lakásának melegvizes 
csapjaiba jutott el a meleg 
víz, amelynek minőségére 
már kezdettől sokan panasz-
kodtak. 

tő titkára úgy gondolta, a 
társadalomban saját területü-
kön felelős vezetők felelőd-

több mint a duplájával drá-
gább az aranyból készült 
csecsebecse, mint más or-

A csapokból ugyanis üle-
dékes, sárga színű, kellemet-
len szagú és Ízű víz folyt, 
amelyről az Állami Nép-
egészségügyi és Tisztiorvosi 
S/blgálat azt is megállapítot-
ta, hogy az ivóvízre vonat-
kozó szabványban megenge-
dettnél több baktériumot tar-
talmaz. Kórokozókat nem 
találtak a vízben, ezért fertő-
zésveszély egy pillanatig 
sem állt fönn. 

A termálvizes szolgálta-
tást természetesen le kellett 
állítani, s az ÁNTSZ köte-
lezte a Szetávot a kút- és ve-
zetékrendszer fertőtlenítésé-
re - mondta a szerda délutá-
ni fórumon egybegyűlt kö-
zös képviselőknek Sárkány 
László, a Szetáv igazgatója. 
Nem tudni még, meddig tart 
a fertőtlenítés és a vezeték-
öblítés, de az már bizonyos, 
hogy az érintett lakók 50 
százalékos hidegvízdíj- és 
hődíjkedvezményt kapnak 
arra a tíz napra, amíg a rossz 
minőségű meleg víz folyt a 

séget kell hogy éreznek a 
népművészet tiszta értékei 
iránt is, hiszen ezek az érté-

szágokban. Jövőre viszont 
az ígéretek szerint 35 száza-
lékra mérséklik a fogyasztá-

csapokból. Joó Mátyás, a 
kutat fúró és üzemeltető 
Aquaplus Kft. ügyvezetője 
elmondta, hogy az Aquaplus 
Hódmezővásárhelyen két és 
fél éve működtet hasonló 
kutat, s az ott lakók - a kez-
deti idegenkedés után -
megszokták és megszerették 
a termálvizet. Az ügyvezető 
arra számít, hogy hasonló-
képpen történik ez Szegeden 
is - persze ehhez előbb túl 
kell lépni a váratlan nehéz-
ségeken. 

A víz minőségét ért kifo-
gásokat sorra véve Joó Má-
tyás úgy nyilatkozott, hogy 
az Északi városrész termál-
vize csaknem azonos minő-
ségű az Anna-kútéval: színe 
(mint a termálvizeké általá-
ban) sárgás, s íze is más, 
mint a megszokott hideg ví-
zé. Lágysága pedig inkább 
előny, mert használatával 
kevesebb mosóporra van 
szükség. A sárga szín -
amint azt a közös képviselők 
között helyet foglaló házi-

kek átszövik életünket és 
mindenütt jelen vannak, ahol 
nagy eredmények születnek, 

si adót, a 137-ből csak mint-
egy 70-80 százalék marad. 
Ezek szerint a fogyasztó 
mindezt tudja, s az aranyra 
félre tett forintjait 1997-ig 
spájzolja...? 

Az első üzlet, amelyik 
útba esett, az Orex Kereske-
dőház Rt.-é volt a Kárász 
utcán. Az „Óra-Ékszer", 
ahogy azt minden szegedi 
ismeri. A rendszerváltást 
követő fe lbolydulásban 
egyedül ez a bolt nem köl-
tözött el máshová. Szóval, 
megnéztem az Óra-Ékszer 
felhozatalát, és kiválasztot-
tam egy gyűrűt: az 1 gram-
mos, 14 karátos, leheletvé-
kony csecsebecse árát azon-
ban vaskosnak talál tam. 
Kereken 6100 forintot kér-
tek érte. 

A kirakatban hirdetett 10 
százalék árengedmény erre 
nem vonatkozott , csak a 
drágábbakra. Vagyis 1,9 
grammos gyűrűt 12 500 he-
lyett 11 250 forintért vehet-
tem volna meg. 

De nem így tettem. To-
vább mentem, és az Arany-
topáz Kft. üzletébe tértem 
be (még mindig a Kárász 
utcán). Itt 20-30-40 százaié-

asszonyok is bizonyították -
nem fogja be a fehérneműt, 
ezért a víz mosáshoz is jól 
használható. 

A közös képviselők úgy 
foglaltak állást, hogy a ter-
málvizes rendszer fertőtlení-
tése és átöblítése után to-
vábbra is kérik a szolgálta-
tást - ám arra is számítanak, 
az érintett lakóközösségek-
nek valami előnye is szár-
mazik majd ebből. 

Sárkány László - az első 
tíz napra vonatkozó 50 szá-
zalékos árkedvezményen kí-
vül - a rendszer újraindítása 
után, 10 százalékos hődíj-
kedvezményt ígért a lakók-
nak. 

A fórumon részt vett Do-
bó János is, a körzet önkor-
mányzati képviselője. Rövid 
zárszavában úgy fogalma-
zott, hogy örülne a jelentős 
energiamegtakarítást hozó 
termálprogram folytatásá-
nak, mert így a közgyűlés 
csak kisebb mértékű meleg-
víz- és fűtési díjemelésre 
kényszerül. 

Ny. F. 

vagy elavult viszonylatain-
kon akarunk változtatni. A 
találkozón számos promi-
nens vezető mellett négy 
párt országgyűlési képvise-
lői is megjelentek: Rózsa 
Edit (SZDSZ), Póda Jenő 
(MDF), Kovács Kálmán 
(KDNP), Annus József és 
Fritz Péter (MSZP). 

A népművészet megszo-
kott szerepén túllépve az 
esemény a gazdasági bizalo-
mépítés és kommunikáció 
kérdéseinek ad hoc szellemi 
műhelyévé vált. A jelenlé-
vők meghallgatták dr. Bíró 
Péternek, a Magyar Marke-
ting Szövetség elnökségi 
tagjának előadását a szpon-
zorálás és a rendezvénymar-
keting témáiról, valamint 
Barát Tamásnak a Magyar 
PR Szövetség elnökének fej-
tegetéseit a PR mibenlétéről. 
A találkozót jó hangulatú, 
kötetlen beszélgetés zárta. 

S . P . f . 

kos kedvezménnyel hirdet-
tek mindent, a 40+es számot 
pirossal írták ki a kirakatba. 
Találtam egy pénztárcám-
hoz illő darabot, 1,3 gram-
mosat 9200-ért, s mivel 30 
százalékos árengedményt is 
kaptam, elvihettem volna 
6440 for intér t . Tehát az 
Orexhez képest 1 grammot 
eredeti áron 900 forinttal 
drágábban kaptam volna 
meg, leárazva viszont már 
az Aranytopáz felé billent a 
mérleg. 

Letérve a vásárlóutcáról, 
a Kígyó utcai Smaragd ék-
szerboltban ért egyedül kel-
lemes meglepetés. Itt 1 gram-
mos gyűrűcskét 3700 forin-
tért húzhattam volna az uj-
jamra (az 5000-ből kaptam 
közel 20-30 százalék közötti 
árengedményt). Tehát csak 
pár lépést kellett tennem ah-
hoz, hogy akár 2000 forintot 
is megtakarítsak magamnak. 

Az út több tanulsággal is 
szolgált. 1. Az arany éppen 
olyan áru, mint a parizer 
vagy a cipő. Nem szabad az 
első üzletben megvenni. 2. 
Ma az aranyat annyiért adja 
a kereskedő, amennyiért 
akaija. Amikor azt hisszük, 
árengedményt kaptunk, va-
lójában az eredeti árat fizet-
tük meg. 3. Van rá egy üveg 
pezsgőm: hiába csökken jö-
vőre az arany fogyasztási 
adója, nem juthatunk hozzá 
olcsóbban, mint most... 

F a k a t o H é r a 

Réna-Tos 
András 

megkapta! 
• Berlin (MTI) 

Az 1996. évi Hum-
boldt-dijat Róna-Tas 
András akadémikus-
nak, a József Attila 
Tudományegyetem 
professzorának, a Ma-
gyar Akkreditációs Bi-
zottság elnökének ítél-
ték oda az orientaliszti-
kában kifejtett mun-
kássága elismerése-
ként. 

A rendkívül komoly 
nemzetközi elismerést 
jelentő kitüntetést -
amelyben a Magyaror-
szágon működő tudó-
sok közül elsőnek Kor-
nai János közgazdász 
akadémikus részesült — 
Román Herzog német 
államfő adja át a jövő 
év folyamán a magyar 
orientalistának. 

Rendőrségi fogadóórák 
• Munkatársunktól li helyiségében. Dr. Nagy 

A Szegedi Rendőrkapi- Mihály rendőr alezredes, a 
tányság vezetője, dr. Szőke Makói Rendőrkapitányság 
Péter rendőr ezredes fogadó- vezetője is fogadja a lakos-
órát tart a lakosság részére sági bejelentéseket hétfőn, 
december 2-én (hétfőn), 14 14-től 16 óráig Makón, a Te-
és 17 óra között a Párizsi kő- leki László utca 4.-ben (II. 
rút 16-22. szám alatti hivata- 29.). 

• Mennyibe kerül az arany? 

Árzuhanás 
a Kárász utcán? 

Jegygyűrűt azér t venni kell... (Fotó: Nagy László) 

Fórum a Szetávnál 


